
egyben a legmodernebb technika hazai terjesztését szolgáló
aktivitás fenntartását célozva. Ez bármilyen szerény mértékû
volt volumenét tekintve,mégis jelentõs sikernek tartomma is.
Ne legyen tekinthetõ szerénytelenségnek, de a HALTON cég
magyarországi bevezetését, itteni létét és terjeszkedését sze-
mélyes szakmai sikeremnek könyvelhetem el.

MÉ: Mit tartasz a szakma elõtt álló legnagyobb kihívásnak

jelenleg, és mit javasolsz, mit kellene másképp csinálnunk?

SzZ: Félek, hogy ebben néhány kellemetlenül hangzó véle-
ménnyel kell elõrukkolnom. Összességében nem vagyok elé-
gedett az épületgépészet szakmai oktatásával. Nem szégyel-
lem a konzervatív felfogású ember jelzõt, ennek megfelelõen
számos kifogásom van az oktatást és tanulást illetõen. Meg-
tisztelésként tekintek arra lehetõségre, hogy idõnként külsõs
vizsgabizottsági tagként meghívnak diploma védési vizsgák-
ra. Az itt is szerzett tapasztalatok és a gyakorlati üzleti projek-
tek tervezõi oldalának ismeretében – erõsen tisztelve a kivéte-
leket! – sajnos többször jelentõs hiányosságokat tapasztalok a
szakmai tudást, képzettséget illetõen. Véleményem szerint ez
nem elsõsorban, sõt egyáltalán nem az oktatókon múlik,
hiszen többé-kevésbé õk is még a régi szisztéma képzettjei,
hanem elsõsorban a diákok magatartásából, hozzáállásából
ered. Túl nagy szabadság, következmények nélküli lazaság,
az egyetemi autonómia félreértése, egyéni ambíciók hiánya,
szorgalom és energia befektetés megspórolása, ezzel szem-
ben az alkalmazható szankciók hiánya. Lehet, hogy ez kemé-
nyen hangzik, de õszinte vélemény. Amíg a rendszer nem
szigorodik, addig ezen a területen nem várható javulás. Gya-
korlati projekteknél tapasztaltam számos esetben – pl. nagy-
konyhák szellõzéstechnikájának tervezési munkáinál – alap-
vetõ szakmai hibákat, amelyeknek komoly üzleti szakmai
következményei lettek.

A legnagyobb szakmai kihívásnak látom ma, az alapvetõ
funkcionális mûszaki mûködés mellett az energiatakarékos-
ság érvényesítését és a környezetünk védelmének biztosítá-
sát. Ennek a három követelménynek egyidejûleg kell érvé-
nyesülnie. Ehhez a fiatal épületgépész mérnököknek jó lenne
minél több szakmai ismeretet elsajátítani az egyetemen (szor-
galom, komoly hozzáállás), késõbb folyamatosan figyelni,
követni a technikailag fejlettebb országok eredményeit, azon-
nal adoptálni és a megfelelõ vállalkozási formában szolgálni,
építeni a hazai épületgépész szakmát. Lehet kifogásokat talál-
ni rendszerekben, lehet bírálni az oktatás módszereit, de alap-
vetõen az egyéntõl, az ember hozzáállásától függ minden.
Erre csak az én példámat tudom felhozni, a nem igazán ösz-
tönzõ „szocializmus” rendszere alatt is tudtunk európai szin-
ten is értékelhetõ eredményeket elérni, pusztán szorgalom-
mal, erõfeszítésekkel, szakmai hûséggel. Ma több a lehetõ-
ség, jobbak a viszonyok, ezért mindenki csak magát okol-
hatja, ha sikertelen az élete.

MÉ: Mit kívánsz, mit üzensz a korosztályodnak, a fiatalab-

baknak?

SzZ:A korábbiakból levonható a válaszom. Korosztályomtól
azt várom, hogy nyugdíjba vonulásuk ellenére ne szakadja-
nak el a szakmájuktól. Találjákmeg a lehetõségeket, a csator-
nákat, ahol átadhatják szakmai tapasztalataikat az õket követõ
generációknak. Legyen ez fontos küldetése az aktivitást las-

san elhagyó korombelieknek. Néhány korombeli szakmabeli-
vel beszéltünk arról a jelenségrõl, amit a vicc szerint „har-
minc, mi harminc, mi mennyi” poénnal jellemezhetünk.
Hiányzik a mai mérnökökbõl az alapvetõ fizika tudásának
megléte, a gyakorlati „ökölszabályok” ismerete.

A számítógépes technika mindent felülír. A méretezési
programokba betáplálva a bemenõ adatokat, a gép eredményt
közöl. Ezt maradéktalanul elfogadják, hiszen a gép adta, le-
közlik és ezzel a munka kész. Jó esetben, az „öreg” kollégák
ezek után régi szakmai tapasztalataik ismeretébenmegkérdõ-
jelezhetik az eredményt, hiszen alapvetõ fizikai képtelenség
az eredmény. Tehát nem nélkülözhetõ a hagyományos tudá-
son, tapasztalatokon alapuló szemlélet alkalmazása, amit elsõ-
sorban az egyetemalatt lehetmegszerezni és a gyakornoki idõ
alatt elsajátítani.

Lelkiismeret, szorgalom, fáradságot nem kímélõ szakmai
tevékenység, ezt üzenema fiatal épületgépész korosztálynak.

Az egyetemi évek ne a lazaságról, a könnyû életmódról
szóljanak, hanem a mai szabadságot kihasználva, az alapozó
tudásanyag megszerzése, céltudatos szakmai felkészülés, a
lehetõ legtöbb és legfrissebb mûszaki eredmény elsajátítása
legyen a cél.

A tudás mindig megtermi a gyümölcsét.
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Ha ÁPRILIS, akkor Gázipari Konferencia a DUNAGÁZ

Gázipari Oktatási és Minõsítõ Zrt. szervezésében!

A 27-ik alkalommal megrendezésre kerülõ szakmai konfe-
rencia és kiállítás az ország egyedülálló gázipari fóruma,
amelynek résztvevõi nemcsak a szakmát érintõ kérdések-
rõl, jogszabályi változásokról kaphatnak friss információt,
hanem a gázipar kiváló szakembereivel, a szakma vezetõi-
vel, hatóságok képviselõivel is találkozhatnak formális és
kötetlen formában.

A konferenciát kísérõ kiállításon elsõ kézbõl informá-
lódhatnak a gázipar legújabb technikai újdonságairól, fej-
lesztéseirõl, a szakemberek által amindennapokban haszno-
sítható termékekrõl.

A 2019-es konferenciára – a hagyományoknak megfele-
lõen – a festõi szépségû Dunakanyarban,

a Thermal Hotel Visegrád**** superior-ban
2019. április 16-17-én várják az érdeklõdõ szakembere-

ket.
Azon jelentkezõk részére,
akik 2018. december 31-ig
jelzik részvételi szándékukat,
8% kedvezmény kerül jóvá-
írásra a részvételi díjból!
További információ a terve-
zett elõadásokról, valamint a
jelentkezési lap elérhetõ a

www.dunagaz.hu

honlapon, vagy az alábbi
QR kódon keresztül.


